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آخر هفته چی ببینیم؟
نیمه زمستان از راه رسیده و شبکه های مختلف تلویزیون 
و نمایش خانگی، برنامه های متنوعی را برای پرکردن اوقات 
فراغت و گرم  شــدن محفل خانوادگی در این روزهای سرد 
زمستانی تدارک دیده اند. با هم برخی از این برنامه ها را که 

آخر این هفته پخش می شوند، مرور می  کنیم.

سریال

مستوران

علی هاشمیکارگردان

بهنام تشــکر، کاوه خداشــناس، محیا بازیگران
دهقانی، ثریا قاســمی، فرهــاد آئیش، 
فاطمه گودرزی، رویــا میرعلمی، رابعه 

اسکویی

تاریخیژانر

شبکه اول سیمابستر پخش
عاشقانه ای برگرفته از قصه ها و افسانه های کهن 
ایرانی که تلاش می کند با استفاده از نشانه هایی 
همچون »کتاب لوح« و تلفیق آن با عرفان ایرانی 
و اسلامی چنان به عمق روایت های ناشی از ادبیات کهن ایران 
نفوذ کند که همه  چیز در جای خود و به درستی شکل بگیرد. 
سریالی که قابی از زندگی مردمانی را به تصویر می کشد که در 

سال های حکومت صفویان و غزنویان به سرمی برند.

معرفی

عطا پناهیتهیه کننده

برنامه

رئالیتی شو 
اسکار

مهران مدیریکارگردان

نیما شعبان نژاد و مهران مدیریمجری

سرگرمی/ کمدیژانر

فیلیموبستر پخش
2 گروه شرکت کننده حضور دارند که باید چالش 
مخصوصی را که به آنها اختصاص داده می شــود 
انجام دهند. هرچه چالش خلاقانه تر انجام شود، 
نمره ای را که داور اصلی به شرکت کننده خواهد داد بالاتر است. 
رقابت این رئالیتی شو، بر سر جایزه ای به نام اسکار است. اگر 
فردی کمترین امتیاز را دریافت کند، به او مسئولیتی اجتماعی 

محول خواهد شد که باید آن را انجام دهد.

معرفی

محمد شریفی، کژال نوریتهیه کننده

سریال

قصه های 
دهکده

درام/کمدیژانر

شبکه دو سیمابستر پخش
تاریخچــه ای الهام بخــش و طنــز از زندگی 
دامپزشکی جوان در یورکشــایر دیلز در دهه 
۳۰ میلادی را به تصویر می کشــد و براســاس 
اتوبیوگرافی »جیمــز هریوت« با عنوان »فقــط اگر آنها هم 
می توانستند صحبت کنند« ســاخته شده است. نیرو محرکه 
ســریال نه از اتفاقات عجیب و غریب بلکه از مســائل پیش 
پاافتاده و روزمره خانوادگی و کاری است که داستان هر قسمت 

سریال را پیش می برد.

معرفی

انگلیستهیه کننده

برنامه

تاک شوی 
شباهنگی

حامد آهنگیکارگردان و مجری

سرگرمی / مسابقهژانر

فیلم نتبستر پخش
برنامه ای مفــرح که با اجرای موســیقی زنده و 
خوانندگــی تماشــاگران برگزار می شــود و 
شوخی های مجری با مهمانان و شرکت کنندگان 

محور اصلی برنامه است.

معرفی

محمدرضا صابریتهیه کننده

دهه 8۰با حضور در مجموعه تلویزیونی »طبقه دوم« 

وارد دنیای بازیگری شــد و در این سال ها نقش های 

متفاوت و متنوعی را در ســینما و تلویزیون ایفا کرد. 

آزیتا ترکاشــوند که با »مه لقای« ســریال »گذر از رنج ها« در قامــت یک زن قوی و 

مسئولیت پذیر در ذهن مخاطبان تلویزیون جا باز کرد، بعدها با به تصویر کشیدن چهره 

یک مادر رنج کشیده در فیلم سینمایی »دا« خوش درخشید؛ این هنرمند بلافاصله پس 

از این نقش، در سریال  »گاندو« در هیبت یک زن جاسوس حرفه ای ظاهر شد. حضورش در 

مجموعه تلویزیونی »بیست کویید« که این شب ها از شبکه ۳سیما پخش می شود، بهانه ای 

شد تا با او درباره زندگی هنری، دغدغه ها و فعالیت های این روزهایش هم صحبت شویم.

پریسا نوریگفت وگو
روزنامه نگار

از دوربین 
می ترسیدم

رشته تحصیلی خانم بازیگر، ادبیات فارسی است و قبل از 
بازیگر شدن دستی در نوشتن داشته است، ولی دست روزگار 

او را به دنیای بازیگری کشانده است. ترکاشوند دراین باره می گوید: 
»بازیگر شدن من خیلی اتفاقی بود. برای سریال »شاهین باباپور« به اسم 

»طبقه دوم« آیتم می نوشتم. از من خواست به جای یکی از شخصیت ها 
که زنی قدرتمند و از نظر فیزیکی شبیه من بود بازی کنم. اول قبول نکردم 
و گفتم از دوربین می ترسم؛ خلاصه اینکه با اصرار و کمک کارگردان جلوی 
دوربین رفتم و ترسم ریخت و همان باعث شد در سریال های دیگر مثل 
»شب مهتاب« و »همســفران« بازی کنم و یک دفعه به خودم آمدم و 
دیدم بازیگر شده ام.« او در پاســخ به این پرسش که از انتخاب این 

حرفه پشیمان نیســتید، با اقتدار تأکید می کند:  »بارها و بارها 
خسته شــده ام؛ چون  بازیگری هم مانند هر شغل دیگری 

ناملایمات خودش را دارد، اما هرگز پشیمان نیستم؛ 
چون معتقدم حتما حکمتی در کار بوده که 

بازیگر شده ام.« 

بــرای مخاطبانــی کــه مجموعه 
تلویزیونی »بیست کویید« را ندیده اند، آن را 

چطور معرفی می کنید؟
مجموعه طنزی است که درباره روزهای تلخ شیوع 
ویروس کرونا ساخته شده اســت. در این سریال 
اتفاقات کرونا، زندگی عادی یک خانواده را به هم 
می ریزد و آنها را درگیر یک سری حواشی می کند. 
داستان ســریال زحمات کادر درمان و گروه های 
جهادی که در آن روزهای ســخت همراه و همدل 
مردم بودند را به تصویر می کشد و پیامش این است 
که ما ایرانی ها در سختی ها و روزهای بحرانی پشت 
هم هســتیم و این اتحاد رمز پیــروزی و موفقیت 

ماست.
درباره نقش تان در این ســریال هم 

کمی توضیح می دهید؟
نقش خانم »آرامش« که سرپرســتار بیمارستان 
است را بازی می کنم. خانم آرامش یک شخصیت 
جدی، ســختگیر و متعهد و در عین حال بســیار 
مهربان و دوست داشــتنی دارد. یکی از دلایلی که 
این نقش را قبول کــردم همین مثبت بودن نقش 
اســت؛ چون چند کار منفی بازی کــرده بودم و 

دوست داشتم در یک نقش مثبت ظاهر شوم.
با پخش نیمی از سریال مخاطبان 

درگیر قصه نسبتا پرفراز و نشیبی شده اند. 
این روند تا پایان داستان ادامه دارد؟

همین قدر بگویــم که در قســمت های 
آینده فراز و فرودها بیشــتر و جذاب تر 
می شود؛ به طوری که مخاطب نمی تواند 
پیش بینی کند که قرار است چه اتفاقی 

بیفتد.
برای ایفــای این نقش به 

چالشی برنخوردید؟ 
سریال در مشــهد فیلمبرداری می شد و 

ما چند ماه از خانه و خانواده دور بودیم که 
همین موضوع کار را کمی دشــوار می کرد. 

همچنین کار در فصل تابستان و اوج گرمای هوا 
ضبط شد و من با لباس های مخصوص بیمارستان 
و شیلد و ماسک حســابی عرق می ریختم. تازه آن 
موقع متوجه شدم که کادر درمان که در آن شرایط 

واقعی در معرض آلوده شدن به ویروس هم بودند 
و به این صــورت کار می کردنــد چه رنج و 

زحمتی را متحمل شده اند.
نقاط مثبت سریال از نظر 

شما چیست؟ 
گروه خیلــی قــوی و کارگردان 
کاربلــدی داشــتیم و بازیگران 
مشــهدی هــم خیلی خــوب و 

بااستعداد و باسواد هنری بودند.
با توجه به اینکه قصه 
این سریال روزهای تلخ کرونا را 

با زبان طنز روایت کرده، از منظر 
شــوخی با کرونا بازخورد منفی 

نگرفتید؟ 
بر هیچ کس پوشیده نیست که چه روزهای 

سخت و تلخی را پشت ســر گذاشتیم و چه 
عزیزانی را از دســت دادیم؛ درواقــع از آن دوره 

سریال های طنز پخش کند.
با وجود اینکه چندین نقش سینمایی 
در کارنامه  حرفه ای تــان دارید، در خیلی جاها 
خودتان را بازیگــر تلویزیون معرفی کرده اید. 

برای این کار دلیل خاصی دارید؟ 
بله، من در سریال های نمایش خانگی و فیلم های 
سینمایی هم بازی کرده ام، اما تلویزیون باعث شد 
 به عنوان بازیگر دیده شــوم؛ بــرای همین اگر در
 یک سال حتی چندین فیلم سینمایی کار کنم باز 
هم خودم را از خانــواده تلویزیون می دانم. درواقع 
اخلاق حکم می کند قدردان جایی باشم که باعث 

رشدم شده و برایم سرمایه گذاری کرده است.
نقش های مثبت و منفی بسیاری هم 
بازی کرده اید، کدام نقش تان بیشــتر شبیه 

شخصیت اصلی تان است؟
نقش »مه لقا« در ســریال گذر از رنج ها را که 
یک مادر از خودگذشته است،از خیلی شبیه 
خودم می دانم؛ چون همیشــه در خانواده 
و اطرافیانــم به از خودگذشــتگی مادرانه 
معروف هســتم و به نوعی برای کوچک و 

بزرگ مادری می کنم.
این ویژگی مشترک بسیاری 
از خواهران بزرگ  خانواده هاست. احتمالا 
شــما هم خواهر بزرگ تر هستید؛ درست 

است؟ 
)می خندد( نه خواهر وسطی هستم.

چند خواهر و برادر دارید و آیا آنها هم 
مثل شما فعالیت هنری دارند؟ 

خوشبختانه ما خانواده پرجمعیتی هستیم. 5خواهر 
و برادر دارم، ولی هیچ کدام دنبال بازیگری نرفته اند.
تجربه بــزرگ شــدن در خانواده 

پرجمعیت چگونه است؟ 
خیلی تجربــه شــیرینی اســت. در خانواده 
پرجمعیت بچه ها سختکوشی و کارگروهی را 
یاد می گیرند و خلاقیتشان شکوفا می شود. 
من خوشــحالم که خانــواده پرجمعیتی 
دارم؛ چون الان که بزرگ شدیم می بینم 
یک گردان آدم پشت سرم است. )با خنده( 
این روزها مشغول بازی در 

چه فیلم یا سریالی هستید؟
فقط همینقدر می توانم بگویم که مشغول 
ضبط یک کاری در شــهر یزد هستیم، ولی 
چون رســانه ای نشــده نمی توانــم درباره آن 
صحبت کنم. این موضوع در قراردادمان قید شده 
که عوامل پیش از اعلام رســمی، اجازه مصاحبه 

ندارند.

می توان به عنوان مصیبــت بزرگ قرن یاد 
کرد، اما وقتی از مصیبت ها فاصله می گیریم 
می بینیم که چقدر رشد کرده  و آموخته ایم. 
یاد گرفتیم بیشتر قدر هم را بدانیم، همدیگر 

را دوست داشته باشیم، عزیزانمان را در آغوش 
بگیریم و قدرشــان را بدانیم. حالا این سریال با 

نگاه متفاوت و چاشــنی طنز، آن دوره تلخ را مرور 
کرده که اگر این تم طنز نبود، مخاطب آن را پس 
می زد و برایش جذابیت نداشت. علاوه بر اینها، ما 
در مقطعی هســتیم که مخاطب به دنبال کارهای 

طنز است.
چه بازخوردی از این سریال گرفتید؟

همین نگاه طنز به آن دوره خیلی مورد توجه قرار 
گرفته و هر جــا می روم مردم می گویند دلشــان 
می خواهد کار طنز ببیننــد. البته این مختص این 
سریال نیســت؛ در این ســال ها به عنوان بازیگر 
تلویزیون در هر شــهر و روستایی که رفته ام علاوه 
بر اینکه مورد لطف و محبت مــردم قرار گرفته ام، 
متوجه شده ام که مردم دلشان می خواهد تلویزیون 

کاری هم آماده پخش دارید؟
2کار تلویزیونی قرار است به زودی پخش 
شــود؛ یکی ســریالی به نــام »ناریا« به 
کارگردانی آقای جواد افشار و یکی سریالی 

به نام »الف«.
به زعم خودتان بعد از پخش کدام 
فیلم و سریال به عنوان بازیگر در میان مردم 

شناخته شدید؟ 
بعد از بازی در ســریال »کلاه پهلوی« دیده و در 
سریال »گذر از رنج ها« به خوبی شناخته شدم، ولی 
سریال »هیولا« به کارگردانی آقای مهران مدیری 

نقطه عطف و پرش مجدد من در بازیگری بود.
ازجمله هنرمندانی هســتید که به 
رویدادهــای فرهنگی، اجتماعی و سیاســی 
واکنش نشــان می دهید کــه آخرینش بیان 
موضع تان درباره جنگ غزه بود. این بی تفاوت 
نبودن را رسالت اجتماعی هنرمندان می دانید؟ 
معتقدم وقتی تریبــون داری و تا حدودی صدایت 
شــنیده می شــود، باید یک جاهایی حرف بزنی. 

مــن به عنوان یــک ایرانی که سیاســتمدار و 
جامعه شناس نیستم، در برابر رویدادهایی 

مثل جنگ غزه نمی توانم سکوت کنم، 
اما نظرم صرفا دیدگاه خودم است و 

ادعایی ندارم که تریبون گروهی 
هستم.

با ایــن اوصاف 
ارتباط تان با فضای مجازی 

خوب است؟ 
خیلی خودم را درگیر فضای 
مجازی نمی کنــم؛ چون از 
اسمش پیداســت که واقعی 

نیست. در اینستاگرام صفحه 
دارم و نظرات مردم را می خوانم، 

ولــی نمی توانم پاســخگوی همه 
باشم.

مدتی قبل با انتشــار چند 
عکس ، شایعاتی درباره ازدواج شما در فضای 

مجازی منتشــر و البته بلافاصله تکذیب شد. 
دراین باره بیشتر توضیح می دهید؟

آن عکس ها مربوط به ســکانس هایی از 
یک سریال شبکه نمایش خانگی به 

نام »اسپینجر« بود. این شایعات 
را جدی نمی گیــرم و اهمیتی 

نمی دهم.
ن  طبــا مخا
خیلی  مجــازی  فضای 
دوست دارند بدانند راز 

جوانی تان چیست؟ 
)می خندد( اگر ســلامت 
زندگی کنــی، یک آرامش 

درونی داری که باعث بروز در 
ظاهر فرد هم می شود. درواقع 

سیرت ســلامت باعث می شود 
صورتت هم ســالم و جوان به نظر 

برسد.

شما ورزشکار هم هستید و کمربند 
مشکی کاراته دارید. همچنان این راه را ادامه 

می دهید؟
مربوط به سال های گذشــته است. الان نمی توانم 
ورزش ســنگینی مثــل کاراتــه انجام دهــم و با 
گذر زمان رنگ کمربندم پریده و قهوه  ای شــده. 

)می خندد(
اصالتا بروجردی و از اقوام لر هستید؟

بله. از ســمت مادری و پدری اصالتــم به لرهای 
بروجرد می رسد. به اصالتم افتخار می کنم و هنوز 

هم در خانه لری حرف می زنم.
آخرین بار کی به بروجرد سفر کردید؟ 
همین اواخر چون خواهرها و برادرها و بیشتر اقوامم 

آنجا زندگی می کنند.
اگر بگویند یــک آرزویتان برآورده 

می شود، چه آرزویی می کنید؟
چند سال پیش برادر و برادرزاده ام را در تصادف از 
دست دادم. آرزو می کردم آن تصادف رخ نمی داد 
و آنهــا الان زنده 

بودند.

در برابر جنگ غزهدر برابر جنگ غزه
نمی توانستم سکوت کنم
        نمی توانستم سکوت کنم

چند کیسه فریزر و یک 
دسته بادکنک خوش رنگ 

ترکاشوند معتقد است یکی از مزایای بزرگ شدن در خانواده 
پرجمعیت این اســت که بچه ها خلاق بار می آیند و دراین باره 

خاطره ای از دوره کودکی اش تعریف می کند: »یادم هســت بچه 
همسایه مان که همسن من بود چند بادکنک رنگی داشت و در کوچه با 

آنها بازی و دل ما را آب می کرد. به خانه رفتم و گریه کنان از پدر و مادرم 
خواستم برایم چند بادکنک بخرند، اما در خانواده ما به دلیل وجود پدری 
نظامی، با وجود شــلوغی یک نظم و قانونی حاکم بود؛ خلاصه اینکه 
پدرم قبول نکرد. خواهر و برادرهایم گفتند اشکالی ندارد خودمان 

برایت درست می کنیم. یادش بخیر، آنها دست به کار شدند و چند 
کیسه فریزر را باد کرده و با ماژیک رنگی یک دسته بادکنک 

خوش رنگ برایم درســت کردند. من هم با خوشحالی 
بادکنک های ساختگی را گرفتم و به کوچه رفتم 

تا با دوستم بازی کنم.« 

در شهرستان ها 
معروف تر هستیم 

آزیتا ترکاشوند شیرین ترین خاطره دوره بازیگری اش 
را چنین به یاد می آورد: »لحظه به لحظــه کار ما خاطره 

است؛ خاطراتی که اغلب در ذهن ها ماندگار می شود. اما بخش 
شیرین آن وقتی است که می بینی در هر شهری که می روی مردم 
تو را با سریالی که بازی کرده ای می شناسند و مورد لطف قرار 
می دهند. وقتی عشق بی نهایت مردم را می بینم، بال درمی آورم 
و احساس خوشبختی می کنم. در اغلب شهرها و شهرستان ها 

و حتی روستاها مردم مخاطب اصلی تلویزیون هستند؛ 
چون دسترســی چندانی به ســینما یا پلتفرم ها 

ندارند؛ از این رو ما بازیگرهای تلویزیون در 
شهرستان ها معروف تر هستیم.«

آزیتا ترکاشوند، بازیگر مجموعه تلویزیونی بیست کویید: 

متولد: 1359- بروجرد

حرفه: بازیگر سینما و تلویزیون 

بخشی از آثار: بازی در سریال های تلویزیونی کلاه پهلوی، حکم رشد، 
گاندو، گذر از رنج ها، شب شیشه  ای و... فیلم های سینمایی زهرمار، 

دا، مستانه و...


